
PROTOKÓŁ  Nr  XXXII/2013 
z  obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytych w dniu  27 czerwca 2013r. 
 

Ad. 1. W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości: 
Burmistrza Chodcza – Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza M i G Chodecz – Benedykta 
Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy P. Danutę Nowakowską , kierowników jednostek 
budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych 
na stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Nieobecni radni to – Pan Pietrzak Wiesław i Pan Winiecki Marcin. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej: 

Porządek obrad sesji: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
dyskusja, 
3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  
       międzysesyjnym. 
przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
dyskusja, 
4.   Podjęcie uchwał w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania finansowego  
      wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2012 oraz   
      udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  za rok  2012 .     
     - przedłożenie sprawozdania finansowego – Skarbnik  MiG, 
     - przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta i Gminy  Chodecz za 2012r. -    
 Skarbnik MiG , 
    -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
        i Gminy  Chodecz –  Skarbnik MiG, 
    -  przedłożenie informacji o stanie mienia  komunalnego – Skarbnik MiG, 
    -  opinia  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej dotycząca wykonania budżetu  oraz  
 uchwała  Komisji w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza – 
Przewodniczący P. Arkadiusz Koza, 
    -  opinia  RIO  o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu  - Pani  Wilińska, 
    -  dyskusja,        
    -  podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia i  zatwierdzenie  sprawozdania finansowego     



       wraz  ze  sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta i Gminy  Chodecz za 2012r.  
    -  podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej, 
   -   podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Chodcza  absolutorium z tytułu    
        wykonania budżetu za  rok  2012.         
   -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
5.   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na  
       rok  2013.                        
       -  przedłożenie projektu uchwały  -  P. Skarbnik 
       - opinia Komisji   Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
6.  Uchwała w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi                            
     w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za  
     inkaso .  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
7.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
8.   Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9.  Zakończenie obrad sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie porządku obrad sesji. Za przyjęciem głosowało 12 
radnych, przeciwnych – 0,  wstrzymujących się -1. Protokół z poprzedniej sesji został 
sporządzony, każdy z radnych miał możliwość zapoznania się z nim. Głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Za przyjęciem głosowało  12 radnych, przeciwnych – 
0, wstrzymujących się – 1.  

 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz przedłożył informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym.  

Od 4 do 8 czerwca Burmistrz był na wyjeździe w Finlandii na spotkaniu lokalnych grup 
rybackich z województwa kujawsko-pomorskiego.  

10 czerwca została podpisana umowa na remont budynku Urzędu Miasta i Gminy w Chodczu 
i będzie m.in. podjazd dla osób niepełnosprawnych, wymiana drzwi wejściowych, malowanie 
i remont elewacji frontowej.  

12 czerwca Burmistrz był w Urzędzie Pracy odnośnie zatrudnienia osób bezrobotnych w 
ramach robót publicznych. 

13 czerwca był obecny na posiedzeniu Komisji Rolnej na której rozdysponowano 500 ton 
gruzu na poszczególne sołectwa.  



16 czerwca uczestniczył w święcie sportu, które odbywało się na naszym stadionie a po nim 
był na spotkaniu w Zespole Placówek Samorządowych w Chodczu. 

17 czerwca odbyło się spotkanie z inspektorem nadzoru, projektantem i wykonawcą dróg 
Zbijewo - Psary – Trzeszczon. 

14 czerwca odbyło się posiedzenie konwentu Burmistrzów, Wójtów w Tłoczni w Gąbinku na 
temat utrzymanie czystości.  

19 czerwca uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów zajmującej się zmianami 
do budżetu a także drogą Kromszewice, Zbijewo, Psary, Trzeszczon.  

20 czerwca wizytował drogi Kromszewice, Psary, Zbijewo.  

21 czerwca był na wolnym zgromadzeniu Banku Spółdzielczego w Lubrańcu.  

24 czerwca odbyło się spotkanie ze Starostą Włocławskim odnośnie remontu dróg Sobiczewy 
– Chodecz, Chodecz – Psary i Sławęcin.  

Pan Burmistrz wspomniał również, że są prowadzone dwie inwestycje melioracyjne, jedna na 
Brzyszewie a druga na Ignalinie.  

Otwarcie dyskusji: 

Pan Arkadiusz Koza -  Panie Burmistrzu było to nagłośnione w gazetach jak również ludzie o 
tym mówili i stąd moje pytanie – w dniu 6 czerwca mieliśmy Komisję i zadaliśmy panu 
Sekretarzowi pytanie czy pan jest na urlopie czy na wyjeździe służbowym, nie uzyskaliśmy 
odpowiedzi i pan Sekretarz stwierdził, że pan nam odpowie jak wróci. Były kontrowersje, 
było to opisane szeroko w gazetach. 

Pan Burmistrz  -  Ja wiem, tylko dziwne, że tak piszą bo to był wyjazd z całego województwa, 
m.in. byliśmy tam my. Był to wyjazd finansowany przez Unię Europejską , takie wyjazdy są 
niekiedy, w ramach szkolenia spotykamy się z grupami rybackimi i tak było w Finlandii, tak 
było również na Łotwie. Pan Gołębiewski zrobił z tego aferę na cały powiat, to jest sprawa 
kolegów bo wszyscy jadą oprócz pana Gołębiewskiego i dlatego potem tak to wszystko 
wyszło. 

Pan Arkadiusz Koza - Nadal nie otrzymałem odpowiedzi czy to był wyjazd służbowy czy na 
urlopie pan był? 

Pan Burmistrz -  To było w ramach szkolenia, czyli służbowy.  

Pani  Grażyna Wilińska - Ponieważ tu pan Burmistrz wspomniał o powiatowym święcie 
sportu. Było to zorganizowane przez powiat, chciałam serdecznie podziękować i na ręce 
pana Burmistrza złożyć podziękowania.  

Zamknięcie dyskusji.  



Ad. 3. Sprawozdania o odbytych posiedzeń stałych Komisji Rady w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, pan Arkadiusz Koza -  Pani Przewodnicząca, wysoka 
Rado, zgromadzeni goście. W okresie międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia, w 
tym jedno było dwu dniowe. I tak 29 maja tuz po sesji poprzedniej Komisja analizowała 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok. Oprócz tego w sprawach bieżących w 
Komisji była rozmowa na temat wniosku, który odczytam: w związku z trudną sytuacją 
finansową gminy wynikającą m.in. z dodatkowymi kosztami praktycznie przy każdej 
planowanej jak i realizowanej inwestycji na terenie naszej gminy co w konsekwencji odbija 
się to na budżecie gminy i powoduje zaciągnięcie kolejnych pożyczek i kredytów Komisja 
Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej w Chodczu o rozpatrzenie możliwości obniżenia 
uposażenia pana Burmistrza co może wpłynie na mobilizowanie do bardziej racjonalnego 
wydatkowania środków publicznych.  

W dniu 6 czerwca na kolejnym posiedzeniu Komisji wspólnie z Komisją Obywatelską z tego 
posiedzenia był wystosowany wniosek do Rady Miejskiej w Chodczu gdzie Komisja wnioskuje 
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza za 2012rok z zastrzeżeniami. Opinia Komisji 
Rewizyjnej będzie odczytana w trakcie.  

W dniu wczorajszym odbyło się trzecie posiedzenie Komisji Rewizyjnej realizującej plan pracy 
na rok 2013. Kontrolowaliśmy wydatki na ochronę pożarową za 2012rok na ternie Miasta i 
Gminy Chodecz oraz zadania zlecone przez Radę Miejską – przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, które nadal są w toku. Jest to 18 oczyszczalni, próbowaliśmy przejrzeć ta 
dokumentację ale nie udało nam się wczoraj wszystkiego zrealizować. Wniosków ani do pana 
Burmistrza ani do Rady z Komisji nie było. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, pan Kazimierz Powietrzyński -  Pani 
Przewodnicząca, panie Burmistrzu, szanowni państwo. W okresie sprawozdawczym Komisja 
odbyła dwa posiedzenia 4 i 19 czerwca. W dniu 4 czerwca zajęliśmy się sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2012 rok. Wydaliśmy opinię pozytywną 
chociaż dyskusja była gorąca na wiele spraw, wiele nam się nie podobało ale wydaliśmy 
pozytywną opinię odnośnie budżetu. 19 czerwca zajęliśmy się zmianami do budżetu i była 
jeszcze sprawa poboru opłat za śmieci tzw. inkaso. Wniosków żadnych nie było. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, pan Wiesław Feliniak - Szanowna 
pani Przewodnicząca, szanowni państwo Komisja odbyła w okresie międzysesyjnym jedno 
posiedzenie w dniu 13 czerwca. Zajmowaliśmy się przebudową punktu gastronomicznego 
Imbiss  ponieważ wpłynęło podanie i prośba od pana Gralaka. Rozmawialiśmy również o 
modernizacji Alei Zwycięstwa w Chodczu, na którą powiat zamierza wylać jeszcze jeden 
dywanik asfaltowy bo tam jest problem z odbiorem wody z Placu Kościuszki. Był również 
poruszany temat naprawy bieżących dróg gminnych i wycinki poboczy. Komisja wydała 
pozytywną opinię w sprawie przebudowy punktu gastronomicznego Imbiss przy Placu 
Kościuszki z tym, że zastrzegliśmy żeby wcześniej ustalić i uaktualnić warunki dzierżawy 
gruntu. Komisja wnioskowała do pana Burmistrza o przeprowadzenie rozmów i wyjaśnienie 
problemu odbioru wody z Placu Kościuszki z władzami powiatu. Wydano również pozytywną 
opinię w sprawie zakupu o.k. 500 ton gruzu na bieżące naprawy dróg. Przed podjęciem tej 
decyzji pan Nowakowski wraz z członkiem Komisji, którym był pan Henryk Biernacki pojechali 



do Włocławka i sprawdzili jakość tego gruzu i stwierdziliśmy, że ten materiał na chwilę 
obecną można posypać na drogi. Może nie w każde miejsca ale w naszej gminie jest dużo 
miejsc gdzie w czasach wiosennych roztop i dużych deszczy wyglądają fatalnie i tam ten gruz 
można było posypać, zresztą jest on już posypany, sam to osobiście widziałem i na pewno to 
zda egzamin. Również wnioskowaliśmy o wykaszanie poboczy przy drogach gminnych, co 
najmniej przy tych drogach asfaltowych. Wizerunek tych dróg jest fatalny, delikatnie 
mówiąc. Omówiliśmy jeszcze wniosek by poczynić starania odnośnie przedłużenia 
modernizowanych odcinków dróg w Kromszewicach i Zbijewie. Dziękuję. 

 

Pan Burmistrz -  Na drodze w Kromszewicach brakowało 140 metrów do skrzyżowania. Z 
Komisją ustaliliśmy, że dołożymy 30 tys. i w tych granicach ma się zmieścić. Pan Kierownik 
powiedział, że zrobi to praktycznie za te pieniądze i będzie to połączone. Wykaszanie trwa 
cały czas, staramy się to robić na bieżąco. I jeszcze ta woda na Alei Zwycięstwa- dzisiaj był 
pan Starosta z panem kierownikiem z Jarantowic. Spotkanie odbyło się w środę i ustaliliśmy, 
że zrobimy tam coś takie prowizoryczne a dziś jak przyjechał pan Starosta stwierdził, żeby się 
nie bawić w żadną prowizorkę, że tutaj z panem Grzybowskim będą ustalać temat co zrobić 
żeby to było zrobione właściwie. Proponują puścić tą wodę rurami, zrobić tam dwie 
studzienki i puścić tą wodę przez rynek do jeziora. Ale to jeszcze cały czas trwają rozmowy. 
Ten temat jeszcze jest dyskusyjny, każdy ma swoją koncepcję. 

 

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, pan Jerzy Stempczyński -
Szanowni państwo Komisja w omawianym okresie spotykała się dwukrotnie 6 i 13 czerwca. 
Tematem głównym były przygotowania do sezonu letniego i sprawozdanie z 
przeprowadzenia akcji informacyjnej dotyczącej wprowadzenia przepisów związanych z 
nową ustawą tzw. śmieciową. W trakcie tej Komisji przyszła pani Lewandowska – 
dziennikarka, która odniosła się do kwestii ulotek bo okazuje się, że wydrukowano 2,5 tys. 
ulotek a koszt tego był 7 ty. złotych i pochwaliła się również, że nam załatwiła te pieniądze 
dla gminy, tak nam na Komisji powiedziała. Jeśli chodzi o ocenę do przygotowania do sezonu 
letniego to na dzień posiedzenia Komisji nie była ona zadowalająca. Sporo jest śmieci nad 
jeziorem, nie było wybranej firmy do prowadzenia kąpieliska, nie wiem jaki stan jest obecny. 
Również rozmawialiśmy z panem Grzybowskim, już od kilku lat tak proponujemy, żeby może 
gmina czy Zakład Gospodarki Komunalnej troszeczkę ściągnął rowerków, kajaków żeby może 
zarabiać ale z tego co wiemy, nic w tej kwestii się nie zmieniło. Na kolejnym posiedzeniu 
spotkaliśmy się wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu związane to było z 
pismem rodziców dzieci z przedszkola. Było to spotkanie w Urzędzie. Bardziej szczegółowo to 
omówi pani przewodnicząca Wilińska, rodzice rzekomo składali pismo, później się okazało, że 
składali nie to co podpisywali, wycofali to pismo, wyszło zamieszanie trochę niepotrzebnie. 
Żeby tylko zakończyć powiem, że sprawa pani Twardowskiej została wyjaśniona a kolegi pana 
Szałańskiego jest w trakcie. Jeśli chodzi o spotkanie z rodzicami odnośnie przyszłości oświaty 
to jest to temat na osobne posiedzenie, dziś nie będę go rozwijał, dużo jest troski rodziców 
żeby dzieciaki miały dobre warunki. Szkoła wymaga pewnych nakładów finansowych, pękają 
ściany ale jest to kwestia do osobnego omówienia, rodzice wycofali pismo, tematu nie ma 
ale niesmak pozostał. Jeśli chodzi o wnioski to były drobne, kolega z Komisji Rolnej już 



przedstawił. Prosiliśmy też pana Burmistrza żeby posprzątać teren parku w Zbijewie, ma być 
piknik, chcielibyśmy żeby wyciąć krzewy, samosiejki bo naszą uchwałą zrobiliśmy z tego park 
to żebyśmy się tego nie wstydzili, trzeba to utrzymać. Z uwagi na konieczność 
przeprowadzenia remontu tego budynku przetarg ma się odbyć jutro. Pozytywnie 
odnieśliśmy się do pisma pani Lewandowskiej, byłej sprzątaczki Urzędu, ona mieszka tuż 
obok, żeby czasowo ją przenieść na Aleje Zwycięstwa do tego lokalu socjalnego. Były również 
skargi mieszkańców kolejne na pana Burmistrza, konkretnie pan Świątek złożył pismo ale nie 
chcę się tu rozwijać, pewne rzeczy nie leżą w kwestii Rady, są inne organy. Dziękuję. 

 

Pan Burmistrz - Sprawa plaży. Kończymy remont pomostów na plaży i na estradzie, 
uruchomimy tą plażę już w sobotę, była pani kierownik Fali. Ten temat jest drażliwy bo nikt 
nie jest zainteresowany tym, jedni uprawnień nie mają, inni nie chcą się tego podjąć. 
Powinny być zapytania od firm, dotarliśmy do trzech firm ale te firmy nie były 
zainteresowane i nie podjęły rozmowy na ten temat. Choceń ma umowę z tą Falą i może my 
też tak zrobimy. W przyszłym roku przewidujemy modernizację tej plaży, zobaczymy kiedy 
podpiszemy umowę z Marszałkiem na ten remont.  

Na temat Zbijewa. Ja wstrzymałem teraz te roboty bo przygotowujemy się na Kupałę żeby 
najpierw tu w miarę ogarnąć to miasto i terenu na których odbywa się ta impreza. Dlatego 
od wtorku ruszymy na Zbijewo i prace będą przygotowawcze do tej imprezy. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Kultury, pani Grażyna Wilińska -  Komisja w 
okresie międzysesyjnym spotkała się jeden raz – 13 czerwca, tematyka to problemy w 
oświacie w gminie Chodecz. Właściwie większość przedstawił pan Jurek Stempczyński 
ponieważ to było posiedzenie wspólne tych dwóch Komisji. Chcę powiedzieć, że Komisja ta 
odbyła się w godzinach popołudniowych, spotkała się z dużym aplauzem ze strony ludności 
gdyż ludzie zarzucają nam, jako radnym, że większość Komisji robimy do południa. Tematyka 
była związana z przedszkolem a wiedząc, że pracujący rodzice dzieci uczęszczających do 
przedszkola chcieliby być obecni na tym, zaproponowałam termin popołudniowy. I może 
czasami warto by było odbywać Komisje po południami bo ludzie naprawdę chcieliby przyjść 
i uczestniczyć. Ja wiem, że większość pracuje do 15 ale może niekiedy się uda. Jeśli chodzi o 
to spotkanie to są problemy finansowe. Budynek jest już stary, nadaje się do remontu, 
odpada tynk. Jeśli chodzi o finanse to ma zatwierdzony budżet przez pana Burmistrza. Pismo 
w sprawie, którego została powołana Komisja nie zostało rozpatrzone z tego względu, że 
osoby, które złożyły to pismo wycofały je. Rodzice rozmawiali bardzo dużo na temat 
problemów oświaty w przedszkolu. Byli rodzice a także pracownicy przedszkola. Jedno co 
stwierdziliśmy to finanse były takie jak planowane, nic nie zostało zabrane. Dziękuję bardzo. 
Żadnych wniosków do Burmistrza nie było. 

Otwarcie dyskusji: 

Pan radny Szałański - Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, panie Burmistrzu mi chodzi o tą 
wodę na Alei Zwycięstwa. Rozwiązanie najbardziej pospolite to przepuścić rurami przez 
rynek bo tu odwodnimy a tam będziemy płacić kary. Dziękuję.” 



Pani radna Kwiatkowska -  Ja mam tylko jeden wniosek panie Burmistrzu. Żeśmy sami 
podejmowali uchwałę jako wpisanie tych naszych dębów jako pomników przyrody, 
nazwaliśmy je. I to jak pan mówi, że 7 jest piknik i ktoś tam pójdzie i posprząta – to nie 
wystarczy. Zbijewo i te dęby stały się miejscem do którego zmierzają turyści, jest ich coraz 
więcej, także raz na jakiś czas to nie wystarczy na piknik. Ten teren powinniśmy objąć całym 
nadzorem i żeby ten teren był na bieżąco obcinany. Bo trudno wpuszczać turystów w takie 
manowce. Jeżeli chcemy coś mieć to musimy o to dbać. Dziękuję. 

Pan radny Koza -  Panie Burmistrzu dzisiaj pan Feliniak powiedział o tym gruzie co jest 
rozwożony na drogi, dzisiaj usłyszałem, że tam ktoś sobie oponę rozwalił, słyszałem, że tam 
są jakieś druty, blachy w tym. I pytanie – po ile ten gruz jest? 

Pan Burmistrz - Trzeba poprosić pana Nowakowskiego to dokładnie powie. 

Pan radny Koza - I jak to jest przewidziane na każde sołectwo- ile ma tego gruzu być? 

Pan Grzybowski - Ja jeszcze do tej wody. Faktem jest, że na ulicy Warneńczyka obok pana 
Kazimierza Powietrzyńskiego jest nieczynna deszczówka i tam ta woda nie wpływa do 
studzienek stąd te ilości wody. Właściciel gruntu musi wyrazić zgodę na przepuszczenie tej 
wody a nikt się na to nie zgodzi. Jedynym rozwiązaniem jest przepuszczenie tej wody 
powierzchniowo przez Zwycięstwa i skierowanie jej na Podgórze. 

Pan radny Szałański ma wątpliwości czy będzie to zrobione i jak.  

Pani Przewodnicząca pyta pana Burmistrza czy teren rynku jest nasz gminny. 

Pan Burmistrz odpowiada, że jak najbardziej ale za nim chcąc przepuścić wodę trzeba wejść 
na teren prywatny.  

Pan radny Szałański polemizuje z panem Burmistrzem na temat naprawy dróg i ogólnego 
naprawiania szkód w gminie.  

Pani Przewodnicząca zwraca się do pana Burmistrza aby w czasie rozmów z panem Starostą 
pan Szałański również mógł uczestniczyć a także inni radni.  

Pan Burmistrz zwraca uwagę, że zabieranie do Starosty pana Szałańskiego jest nieco 
ryzykowne bo mogą wrócić pokłóceni i nic nie załatwią . 

Pan radny Stempczyński zwraca uwagę, że z tą wodą może być faktycznie problem. 

Pan Nowakowski odpowiada panu radnemu nt. gruzu  -  Pani Przewodnicząca, szanowni 
państwo zakup gruzu był uzgodniony na Komisji Rolnej. Cena uzgodniona to 16zł netto, 
wychodzi 19,58 zł brutto. Porównując do wcześniej kupowanego żużlu to jest plus transport 
16zł brutto za tonę, z tym, że pan Zieliński dwa zestawy przywiózł poza kosztami. Do tej pory 
spotkaliśmy się z jedną opinią, przyszedł pan w stanie wskazującym i uznał, że to jest bardzo 
niedobre – było to na Łani. Pozostali sołtysi odebrali to pozytywnie. W związku z tą skargą 
przejechałem kilkoma drogami czy to się rozjeździło. Może się zdarzyć, nie można tego 
wykluczyć, że jakieś odłamki czegoś zostaną ale już po zakończeniu akcji przyjechali jeszcze 



ludzie, pozbierali to co się dało. Tam gdzie nie ma gruzu też się opony przebija, tu można 
zrzucić to na gruz ale czy jest taka gwarancja, że rzeczywiście przez to, nie jest to 
powiedziane. W większości na 90% to co zostało rozwiezione zostało przyjęte pozytywnie, 
przejechałem, widziałem. Może trochę pechowy okres, że akurat było bardzo sucho i to się 
nie ubija tak do końca. Równiarka też robiła swoje i kierowcy starali się żeby było to jak 
najlepiej zrobione. Tyle w tym temacie. Akcja została zakończona. Była oferta. 
Kontaktowałem się z przewodniczącym Komisji Rolnej. Wspólnie z panem Burmistrzem i pani 
Przewodnicząca też o tym wiedziała zakupiliśmy więcej. Sprzedającemu zależało też na 
konieczność uprzątnięcia tego wszystkiego. W pierwszym dniu nam to trochę kulało bo nasz 
przewoźnik został zatrzymany przez Inspekcję Transportu Drogowego i trochę nam to 
zakłóciło ten harmonogram, który żeśmy wcześniej ustalili. 

Pan radny Biernacki - Ja jako radny byłem oglądać tą pryzmę tego gruzu razem z panem 
Nowakowskim. Uważaliśmy, że to będzie lepsze niż żużel i żadnych drutów ani szkła nie 
widzieliśmy na tej pryzmie. 

Pan Nowakowski - Dwa sołectwa gruzu nie otrzymały, ponieważ do wskazanych miejsc nie 
można było dojechać. Nie otrzymały Sobiczewy bo koło Leśniczówki nie było możliwości 
wysypania tego z samochodu łódki. I taka sama sytuacja była na Ignalinie. Z tego co mamy na 
oczyszczalni przewieziemy tam ciągnikiem z SKRu. Dziękuję. 

Pani sołtys Polnisiak  - Tak się składa, że od 22 lat pracuję na tym terenie i chciałam 
powiedzieć, że ja już to słyszę kolejny raz. Nie chciałam się wtrącać, to nie jest tak do końca 
moja sprawa ale wypowiedź pana Stempczyńskiego. Jak dobrze kojarzę w 2002roku jak 
została podjęta decyzja o sprzedaży ośrodka, prezes ówczesny Wójcik przyjeżdżał do gminy 
kilkanaście razy. Pan był wtedy Sekretarzem, o sprzedaż terenu gminy, nie chcieliście tego 
kupić. Są na to dowody, bo można to w Zakładzie sprawdzić. Był Ambrożewicz Burmistrzem, 
chcieli to sprzedać gminie, gmina tego nie chciała, nie było to potrzebne gminie, były 
artykuły w gazetach przez pana pisane – Chodecz ogrodzony itd. bo mam jeszcze tą gazetę w 
domu, nie chcieliście tego terenu. Jak im się udało sprzedać, jest w tej chwili prywatny 
właściciel, droga jest zniszczona, odpływ potrzebny, bruk zerwany, koryta wyryte, 
ogrodzenie nasze praktycznie się rozwala bo takie podmyte, jeszcze teraz pan radny chce 
żeby tam spuścić wodę no to już nie wiem co będzie z tego. Trzeba było ten teren kupić. 
Dzisiaj byście mieli wszystko, dojazd do jeziora, cały teren, nie było Wam to potrzebne a 
prezes Wójcik chciał sprzedać. A dzisiaj słyszę na każdej sesji bo sprzedane, bo nie dadzą 
jeździć, mieliście wybór trzeba było korzystać. 

Pan radny Szałański wrócił do tematu gruzu i przeszłości nawiązując do wypowiedzi pani 
Polnisiak. 

Pani radna Kwiatkowska zapytała czy na wykazie sołectw na które rozdysponowano gruz nie 
było Chodeczka? 

Pan radny Feliniak  odpowiedział, że za wskazaniem miejsc byli odpowiedzialni sołtysi wraz z 
radami sołeckimi bo radny nie jest w stanie jeździć i szukać tych miejsc. Chodeczek był 
uwzględniony na liście ale czy zostało tam wysypane nie wie. I pyta czy Chodeczek dysponuje 
jakimś materiałem, który można by było wykorzystać na drogi bo z tego co wiadomo sam 
może sobie z tym poradzić. 



 Pani radna Kwiatkowska stwierdziła, że Chodeczkowi również należy się naprawa drogi 
gruzem bo ona występuje w imieniu mieszkańców a nie w imieniu Zakładu, prezesowi może 
tylko przekazać stosowne informacje. 

Pan radny Stempczyński odpowiada pani Polnisiak na zarzuty.  

Pan Nowakowski odpowiada pani Kwiatkowskiej - Gruz był rozdysponowany na sołectwa 
wiejskie.  

Wywiązała się dyskusja dotycząca zasypania końcowego odcinka drogi na Chodeczku między 
panią radną Kwiatkowską a panem Nowakowskim. 

Pan radny Koza - Panie Nowakowski wyliczyłem, że z tych 500ton wyszły 22 zestawy, 2 
zestawy poszły na Chodecz, 20 na wsie. Tu się teraz okazuje, że było 700 ton a na moje 
sołectwo poszedł jeden zestaw, na następne jeden. Jak to jest rozdysponowane? Pani Ewa 
ma rację. Jeżeli dzielimy wszystkich to wszystkich. Za chwilę usłyszycie państwo 30 tys. na 
dokończenie drogi w Kromszewicach trzeba przesunąć z bieżącego utrzymania dróg bo 
trzeba dokończyć. Na bieżące utrzymanie dróg nie macie pieniędzy i nie będzie. Przyjdzie 
odśnieżanie, przyjdzie zima, zobaczymy. 

 

Pani Przewodnicząca poprosiła aby pan Nowakowski przygotował taki wykaz i dostarczył go 
Radzie aby można było się zapoznać gdzie i ile gruzu poszło.  

 

Zamknięcie dyskusji. 

 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2012 oraz 
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza za rok 2012. 

Przedłożenie sprawozdania finansowego – pani Skarbnik – stanowi ono załącznik do 
niniejszego protokołu. Sprawozdanie z wykonania budżetu również stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu – pani Skarbnik – 
załącznik do niniejszego protokołu.  

Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu – pan Arkadiusz Koza, jest ona 
załącznikiem do protokołu.  



Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Chodczu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Chodcza za 2012rok – odczytała pani Grażyna Wilińska, stanowi ona załącznik do protokołu.  

Otwarcie dyskusji: 

Pan Burmistrz  - Mamy dwie sprawy, które są nurtujące i chciałbym aby radni również 
wypowiedzieli się w tej kwestii bo w grę wchodzą poważne pieniądze i trzeba wspólnie do 
tego podejść. A więc – Spółdzielnia Osiecz Mały, która już nie istnieje a ma zaległości w 
kwocie 30 860zł. Drugi temat podobny tylko dużo większy to PZZ-ty, które zostały zbyte 
również i zaległości jest 133 800zł. Nie mamy przepisów prawnych obecnie aby te zaległości 
odzyskać gdyż z licytacji nie wystarczyło pieniędzy. Ta kwota niestety jest nieściągalna. Raz to 
musimy uciąć. 

Pan Arkadiusz Koza  - Panie Burmistrzu to są raptem dwa czy trzy przypadki a zaległości 
mamy więcej i cały czas się dopytujemy, dowiadujemy i nic pan z tym nie robi. Powiem tak – 
skontrolowaliśmy umorzenia podatków za 2012rok. Dostaliśmy opinię z wykonania budżetu i 
tu się okazało, że w 2012roku były prawie dwukrotnie większe umorzenia w podatkach. Na 
którejś zeszłej sesji ja mówiłem, że zmniejszyły się umorzenia a tu się okazało, że były tak 
samo duże. Są zastrzeżenia ku temu i niestety ale wpływa to na budżet naszej gminy. 

Pani Grażyna Wilińska   - Również chciałabym się zapytać o te umorzenia, które były w 
2012roku. Była lista wywieszona i czytaliśmy przy każdej osobie – ważny interes podatnika – 
czy mógłby się pan Burmistrz ustosunkować co oznacza to stwierdzenie. 

Pan Burmistrz  -  To są sprawy, których ja nie mogę ujawnić bo to są tajemnice. Ustawa 
mówi, że nie mogę powiedzieć co komu się stało. Ale apropo tych umorzeń to wiecie 
państwo , że w zeszłym roku była klęska i mieliśmy dwieście kilka podań o umorzenie i każde 
było zasadne, że wymiękło, wymarzło i sytuacja była taka a nie inna. Sołtysi byli wzywani do 
Komisji i oceniali straty. Ten temat jest dość trudny ale tak trzeba było. 

 

Pani Ewa Kwiatkowska  - Panie Burmistrzu głównie pan powiedział, że z tych umorzeń 
korzystają rolnicy. Czy może pan powiedzieć jaki jest procent umorzeń rolnikom bo z tego co 
widzieliśmy z tych nazwisk rolników jest tam niewielu. 

Pan Burmistrz -  23 tys. jest na rolników a 26 tys. dla osób prawnych. 

Pan Jerzy Stempczyński -  Problem jest taki, że osoby, które mają umorzony podatek znane 
są jako osoby zamożne i stać ich na to. Tu większość rolników siedzi na sali i podejrzewam, że 
mało kto ma z nich umorzone. I prawdopodobnie o to jest problem, że taka sprawiedliwość 
społeczna jest. 

Pani Grażyna Wilińska  - Wracając, ponieważ dotyczy to finansów naszej gminy- czy są np. 
jakieś wytyczne, które pan Burmistrz sam robi czy może ktoś pomaga i czym się pan kieruje. 
Są ludzie, którzy są w naprawdę ciężkiej sytuacji i ja to rozumiem. Ale co pan bierze pod 
uwagę. Kryterium dochodowe bo jest np. dużo dzieci, jakie są kryteria tych umorzeń. 



Pani Skarbnik doprecyzowała, że umorzenia podatków opiewają na kwotę 49 tys. w tym 23 
tys. rolnicy a 26 tys. osoby prawne.  

Pani Wilińska  -  Nawet te czterdzieści kilka tysięcy. W momencie kiedy my rocznie w 2012 
roku na obsługę długu tylko, czyli zaciągamy kredyty i 330 czy 350 tys. wydaliśmy na obsługę 
długu. Co roku taką kwotę wydajemy i co roku będziemy wydawać więcej bo nie mamy 
pieniędzy. Nie zepniemy budżetu nawet. Nie mówimy już o żadnych inwestycjach bo nie 
będzie nawet z czego robić tych inwestycji. Nas nie będzie stać na spłatę odsetek a gdzie tu 
jeszcze kredyty, które przyjdą do spłaty a umarzamy podatki. Dlatego chciałam się 
dowiedzieć czy są jakieś wytyczne, czym się pan Burmistrz kieruje przy umorzeniach. 

Pn Burmistrz -  Nie ma żadnych takich ustawowych, są one uznaniowe. Różne są sytuacje, coś 
tam komuś padnie, coś się dzieje w rodzinie, jakaś choroba. Sytuacja jest badana, nie ma 
wytycznych. Ja też się tego boję ale niekiedy trzeba do tego tak podejść, trzeba mieć serce. 

Pani Wilińska  - Ale jeśli chodzi o ten rok jak patrzymy a ubiegłe lata gdy patrzymy na 
nazwiska osób, którym pan Burmistrz umarzał to z całym szacunkiem byliśmy 
zbulwersowani. Pan Burmistrz mówi uznaniowo, może pan lepiej uznaje jednego człowieka, 
drugiego mniej. Ale czasami naprawdę budzi to nasze duże kontrowersje – nazwiska tych 
osób, którym pan Burmistrz umorzył. 

Pan Szałański - Szanowny panie Burmistrzu. Pan mówi o rolnikach, oczywiście trzeba pomóc 
gdy klęska lub choroba ale żeby tak było. Tutaj jest odwrotnie. Takim co maja pół Chodcza to 
się umarza. 

Pan Stempczyński - Odnośnie tej spółdzielni. Rzeczywiście część należności w budżecie jest 
nieściągalna. Kiedyś to jeszcze były jakieś komarki motocykle, groszowe sprawy, że 
upomnienie przewyższało koszt podatku. Ale jeśli chodzi o spółdzielnię PZZ to wydaje mi się, 
że warto to przenieść na Komisję i tam przedyskutować, to nie miejsce teraz. Natomiast 
chciałem zwrócić przy okazji sprawozdania z budżetu uwagę na rzeczy, o których na 
Komisjach się wspominało. Mianowicie chodzi dlaczego nie korzystamy z naszego jeziora w 
takiej postaci w jakiej moglibyśmy korzystać. Cały czas powracam do tematu kajaków, 
rowerów, wydzierżawić, może wyleasingować , są różne formy ale zarabiać na tym. Kolejny 
rok i kolejny raz zarobi firma Fala. Tak samo na Komisjach poruszaliśmy sprawy 
podopiecznych w domach pomocy społecznej. Pamiętacie państwo utrzymanie jednego 
podopiecznego kosztuje w zależności od domu od 30 do 40 czy 50 tys. złotych rocznie. Były 
to 4 osoby do tej pory, jedną udało się ulokować w mieszkaniu. Ale uważam, że jeżeli są to 
trzy osoby i po 50 tys. i 150 tys. rocznie piechotą nie chodzi, takie pieniądze wystarczyły by 
chociaż na drobny remont tego nieszczęsnego domu kultury. 

Pani Przewodnicząca - Drodzy państwo muszę to powiedzieć bo naprawdę ta sytuacja mnie 
mocno zbulwersowała. W czwartek wysyłając dokumenty państwu przychodząc do pracy, 
oczywiście są dokumenty uszykowane przez panią Skarbik ale nie zaopiniowane przez panią 
Mecenas. Więc idąc do pana Burmistrza proszę i pytam co teraz mam zrobić z tymi 
dokumentami. Momentalnie zrobił się akcja wysyłania samochodu do Radziejowa do pani 
Mecenas aby podpisała dokumenty. Drodzy państwo takich rzeczy nie może być pani 
Skarbnik. Pani bierze ogromne pieniądze za to, że wykonuje pani tą czynność. Sesja była już 
wiadoma, miała być na 25, wszyscy radni o tym wiedzieli jak i również pani. Z przyczyn 



takich, że radni chcieli przerzucić tą sesję na 27 to uczyniłam. Wnioskuję teraz do pana 
Burmistrza aby obciążyć kosztami panią Skarbnik za ten wyczyn. Nas nie stać na takie 
wydawanie pieniędzy na marne. Tu się liczy każdy grosz a pani Skarbnik idzie sobie na urlop i 
można. Jeszcze raz powtarzam, tak nie można, to są ogromne pieniądze. Nie mogę patrzeć 
jak wydawane są nasze pieniądze i wnioskuję o obciążenie kosztami pani Skarbnik tym 
wyjazdem do Radziejowa jak również kosztami wysyłania dokumentów. I proszę na piśmie 
poinformować Radę ile kosztów poniosła pani Skarbnik z tego tytułu. 

Zamknięcie dyskusji. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2012 rok.  

Pani Przewodnicząca przypomina, że ta uchwała zapada zwykłą większością głosów. 

Odczytanie projektu uchwały - pani Grażyna Wilińska Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

Głosowanie: Za przyjęciem głosowało 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 7 radnych. 

Głosowanie na temat ilości członków Komisji Skrutacyjnej (skład trzy osobowy): jednogłośnie 
wszyscy byli za.  

Radni zgłaszali kandydatury  do składu Komisji Skrutacyjnej jak niżej. 

- pani Ewa Kwiatkowska, 

- pan Jerzy Szałański, 

- pan Błażej Krupa. 

Wszyscy członkowie wyrazili zgodę na członkostwo. 

 

Odczytanie projektu uchwały – pani Grażyna Wilińska.  

Przegłosowanie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej: jednogłośnie została 
przyjęta. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Komisję Skrutacyjną o wybranie przewodniczącego, 
sporządzenie protokołu.  

Odczytanie projektu uchwały – pani Grażyna Wilińska. 

Uchwała zapada bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. 



Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
odczytał  protokół, za udzieleniem absolutorium  Burmistrzowi Chodcza  głosowało 5 
radnych , przeciw  - 3, wstrzymało się – 5.  

Absolutorium nie zostało udzielone. 

Pani Przewodnicząca poprosiła pana Sekretarza, panią Skarbnik lub Burmistrza o wyjaśnienie 
co w takiej kwestii należy zrobić.  

Pan Sekretarz   Szanowni państwo ja powiem szczerze jestem zaskoczony. Nie byłem 
przygotowany na taką sytuację i uchwała o samorządzie gminnym pokazuje dalej jakie 
działania ma dalej podjąć Rada Gminy. Art. 28a o tym wskazuje. 

Pani Przewodnicząca zarządziła 10minutową przerwę.  

Po przerwie pani Przewodnicząca przekazała, że gdy tylko przyjdzie e-mail od RIO 
natychmiast będzie przekazany i odczytany. 

Ad. 5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na rok 2013.  

Przedstawienie projektu uchwały wraz ze zmianami – pani Skarbnik. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów, pan Powietrzyński - Szanowni państwo na ostatnim 
spotkaniu 19 czerwca zajmowaliśmy się również zmianami do budżetu. I tutaj te 180 tys. , 
które zapisujemy w budżecie po stronie dochodów i po stronie wydatków dotyczy ustawy 
śmieciowej. I ten zapis jest troszeczkę taki hipotetyczny. Bo jeśli ta kwota się znajdzie, bo na 
razie jej nie ma to wydamy ją firmie odbierającej te odpady. Jakąś kwotę trzeba przewidzieć. 
Na dzień dzisiejszy trudno przewidzieć jaka ta kwota czy 180, 200tys. powinno być więcej 
jako, że część osób zamieszkałych w gminie deklaracji nie złożyła. Jeśli pan Burmistrz nie 
wyda za nich decyzji to my będziemy za nich płacić. Tak to wygląda na dzień dzisiejszy więc ta 
zmiana jest czysto techniczna, tą sprawę będziemy obserwować i zobaczymy kto te śmieci 
będzie wywoził i jak. Jeśli chodzi o dział 754 to Starostwo przeznaczyło środki na doposażenie 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Potem dział 852 - pomoc społeczna, to są dotacje więc nie 
mamy możliwości coś w tym zakresie zmieniać. My jako Komisja przychyliliśmy się do tych 
zmian. Tam jeszcze była zmiana, która budzi duże kontrowersje , chodzi o 30 tys. zł na 
dokończenie drogi w Kromszewicach, to jest ten odcinek 150 metrów. Z tego co nam 
tłumaczył na Komisji pan Burmistrz są jakieś ustalenia między panem Burmistrzem a 
właścicielem firmy wykonującej, że prawdopodobnie to zostanie zrobione. Tam umowy 
chyba jeszcze nie ma. Głupia spraw, powiem tak, za jakieś błędy, niedopatrzenia znowu 
musimy płacić z budżetu. Bo podejrzewam, że gdyby te drogi były dobrze pomierzone to 
byśmy dostali nie 800 a 850 czy 860tys. zł. Ale niestety. Dziękuję bardzo. 

Otwarcie dyskusji: 

Pan Sekretarz odczytał e-mail od RIO - w nawiązaniu do dzisiejszej rozmowy telefonicznej 
uprzejmie informuję, że zgodnie z obowiązującym stanem prawnym oraz utrwaloną linią 
orzecznictwa sądów administracyjnych uchwały w sprawie absolutorium zapadają 



bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Art. 28a ust. 2 ustawy o 
samorządzie gminnym. W odniesieniu do państwa sytuacji 5 głosów za, 3 przeciw, 
wstrzymujących się 5 kwestia absolutorium nie została rozstrzygnięta, nie została podjęta 
żadna uchwała, brak wymaganej przez prawo większości głosów. W tym przypadku 
procedura kończy się, nie ma więcej  głosowań. Kwestia absolutorium nie została 
rozstrzygnięta, nie ma związanych z tym skutków ani dla Rady ani dla Burmistrza. Daniel 
Jurewicz, członek kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Przytoczył 
również przykład z orzecznictwa.  

Pani Przewodnicząca odczytała art. 28a z ustawy o samorządzie gminnym.  

Pan Arkadiusz Koza -  zmiany do budżetu tych 180tys.  dowiedzieliśmy się, że  nie 
rozstrzygnął się trzeci przetarg na wywóz odpadów. Pan Burmistrz nawet wspomniał coś 
takiego, że osoby prywatne mogą od pierwszego lipca sporządzić umowę z firmami, które 
wywożą i trzeba będzie zapłacić. Jak można coś zmieniać w budżecie skoro nie mamy 
pewności czy będzie miał kto odbierać śmieci. I czy będą wpływy z tego tytułu. Bo jeżeli nikt 
nie odbierze to dlaczego ja mam zapłacić? Jak można robić na dzień dzisiejszy zmiany skoro 
nie mamy pewności czy ktoś nam to odbierze? 

Pan Burmistrz - Czekamy na odpowiedź z Ministerstwa, my sami nie wiemy co dalej z tym. 

Pan Powietrzyński -  Chciałem się wytłumaczyć, w momencie gdy opiniowaliśmy to na 
Komisji my o tym nie wiedzieliśmy, wczoraj się dowiedzieliśmy o tym co się stało. Tutaj się 
powinna wywiązać dłuższa dyskusja bo powiem kolokwialnie- gmina pójdzie z torbami. 
Jesteśmy w ogóle nie przygotowani do tej ustawy. Były dwa lata, dziś nie miałem dużo czasu 
bo w gazecie kujawskiej było to opisane, inne gminy są przygotowane. Choceń wydał 
biuletyn i tam jest rozpisane co i jak. Na Komisjach wnioski szły kilkakrotnie żeby 
przekształcić Zakład Gospodarki Komunalnej w spółkę. W leasing wziąć auta i wozić śmieci. A 
teraz nie ma nic, przychodzi lato, jezioro , letnicy a dalej nie ma nic. Proszę państwa tak nie 
powinniśmy. Ta gmina w tym momencie pada. Ja mam sklep czy inne osoby, nas w ciągu 
tygodnia zasypią śmieciami. Ja nie wiem czy Saniko będzie chciało przyjechać tu po śmieci 
czy którakolwiek inna firma. Państwo stawiacie nas przed takimi problemami: upały, 2 tys. 
działek a w tej chwili w tej gminie nikt nic nie wie. Ja już mówiłem kilkakrotnie ja się wstydzę 
jechać do siebie na działki gdzie prowadzę działalność bo ludzie mnie śmiechem zabijają. 
Najgorsze jest to jak ludzie mówią, że gdy idą do gminy do Boniewa mają z kim rozmawiać, 
do Chocenia również a w Chodczu wszyscy się skupiają na tym żeby z interesanta głupca 
zrobić. Albo tak coś zrobić żeby nic nie zrobić. Ja naprawdę tu nie jestem złośliwy, cały czas 
głosowałem za, za, koniec. Jeśli w ciągu tygodnia nie zrobimy coś ze śmieciami to jest koniec 
tej gminy. W piątek zjeżdżają setki samochodów, ludzie przyjeżdżają i będą robić porządki, 
wiecie co się dzieje na Mstowie. A my po prostu nie wiemy nic, czy worki, pojemniki, mało 
tego dostałem po głowie bo powiedziano, że opiszą mnie w gazetach bo wydaliśmy 7tys. zł 
na parę durnych ulotek a teraz poszły one do kosza a my nie mamy nawet grosza. Ja 
przepraszam, że trochę emocjonalnie ale sytuacja jest bardzo poważna. I my dalej nic nie 
wiemy. Czy ja mam sam jechać do tego Machnacza, czy oni w ogóle mi to przyjmą. 

Pan Arkadiusz Koza -  Kolejny punkt w dziale nr 600 transport i łączność. Przesuwamy 30tys. 
zł. Z bieżącego utrzymania dróg na dokończenie drogi w Kromszewicach. Na poprzedniej sesji 
pani Kwiatkowska, gdzie miało być przesunięte 51 tys. na budowę tej drogi nie wyraziła 



zgody na to. Komisja łącznie razem przegłosowała, że nie przesuwamy rezerw. Teraz mam 
pytanie dlaczego znowu z bieżącego utrzymania dróg skoro na ten gruz, który teraz poszedł – 
wyliczyłem już prawie 25tys. - i oczywiście nie mamy informacji na dzień dzisiejszy, pan 
Nowakowski miał przedstawić gdzie poszedł ten gruz. I czy sołtysi będą zadowoleni jak tych 
dróg nie będą mieli utrzymanych, odśnieżonych. Telefony panie Burmistrzu będą się urywały 
w soboty, niedziele i święta bo nie będzie na odśnieżenie. Ja rozumiem, że trzeba. Miały być 
rozmowy przeprowadzone z firmą, która wygrała przetarg aby w ramach tych pieniędzy 
wybudować wszystkie trzy drogi. Nie było rozmów, trzeba oczywiście dokładać i dokładać 
tylko dlaczego z bieżącego utrzymania dróg. Ja osobiście nie wyrażam zgody, będę przeciwko 
temu a w związku z absurdalnym zapisem zmian do budżetu dotyczącym śmieci mówicie, że 
będzie przychód a tak naprawdę go nie ma czyli tworzycie fikcyjny dochód. W związku z tymi 
dwoma uzasadnieniami do uchwały i ta trzecią zmieniającą dotyczącą przesunięcia tych 30 
tys. ja wnioskuję o wycofanie tej uchwały z dzisiejszego porządku obrad. Dziękuję. 

Pani Skarbnik - Ja odniosę się proszę państwa do tych 180 tys. na jakiej podstawie zostało to 
wprowadzone. Wprowadzone zostało na podstawie otrzymanych deklaracji od ludności i 
przyjęto szacunkowe. 

Pan Koza -  Ale pani Skarbnik co nam po deklaracjach skoro nie będzie miał kto nam zabrać 
śmieci. I pani fikcyjnie tworzy budżet. 

Pani Skarbnik - To była zmiana kiedy 19. Trudno nam było przewidzieć ale założenie w 
budżecie czy to będzie ten czy ten musi być. Zgodnie z ustawą wszyscy zadeklarowani maja 
wpłacać opłaty. 

Wywiązała się żywa dyskusja dotycząca odbierania odpadów komunalnych. Brali w niej 
udział: pani Ewa Kwiatkowska, pan Burmistrz, pani Przewodnicząca, pan Jerzy Stempczyński. 
pan Jerzy Szałański. 

Wyszła propozycja, że jedynym ratunkiem dla gminy jest przekształcenie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w spółkę.  

 

Pani Grażyna Wilińska wróciła do tematu dróg -  Ja jak najbardziej jestem za tą drogą bo 
uważam, że drogi jak już robimy to musimy myśleć i robić sensownie. Jestem za zdjęciem 
tych 30tys. zł. Absolutnie nie z bieżącego utrzymania dróg bo ja nie chcę oglądać później w 
telewizji filmików typu, że drogi na wsiach nie są robione przez radnych, ja nie chcę tego 
słyszeć bo w mojej ocenie jest to nie prawda i się z tym nie godzę. Według mojej oceny jest 
możliwe sfinansowanie tego zadania z zupełnie innego źródła. Mianowicie niedawno 
ocenialiśmy sprawozdanie za wykonanie budżetu za 2012rok i między innymi było tam, że 
pracownicy urzędu gminy mieli 800tys. Pieniążków. W tym roku w budżecie podnieśli sobie o 
97 tys. w momencie kiedy innym się zabiera. Radnym się zdjęło, w innych jednostkach się 
pozdejmowało, rozumiem jest bieda więc wszyscy ją klepmy razem, ponośmy to jakoś 
wspólnie. I jak ja się zapytałam na Komisji pani Skarbnik z czego wynika o te 97tys. 
zwiększenie budżetu odpowiedziała mi najpierw, że będą jakieś wypłaty nagród, będą 
jubileuszów-ki i była jeszcze odpowiedź, że tu dobrze pracują pracownicy i należą im się 
nagrody- 97tys. Uważam, że w momencie, ja nie mówię, że źle pracują chociaż z tego co się 



słyszy mamy coraz więcej wątpliwości czy niektórzy dobrze pracują ale można by było 
zostawić na tym samym poziomie. Ja rozumiem, że komuś wypadnie jakaś jubileuszów-ka, ja 
zgadzam się ale nie wierzę, że wszystkim w tym roku wypada bo to jest do sprawdzenia.      
97 tys. Jest więcej na samych pensjach, plus do tego ZUS-y, fundusz pracy ale czy w innych 
zakładach nie ma jubileuszu-wek typu przedszkola, szkoły a nic im nie pozwiększaliśmy a tu 
jest prawie 100 tys. zł. Ja bym jak najbardziej była za zrobieniem tej drogi ale żeby zdjąć 
akurat tutaj. Jeżeli dobrze urzędnicy pracują i są pieniądze to niech dostają te nagrody ale w 
tym momencie to jest 12% zwiększony budżet w stosunku do roku ubiegłego. Jeżeli można to 
jak najbardziej jest to wniosek formalny. 

Pan Bohdan Kluzik - żebyśmy się dobrze zrozumieli, tan kawałek drogi 140 metrów miał 
kosztować po obliczeniu kierownika 36tys. zł. plus VAT. Utargowaliśmy to na 30 tys. i moje 
maszyny tydzień czasu robiły na drodze. Tą końcówkę ja sam osobiście zrobiłem, żeby można 
było posypać piach i kamień. Teraz decyzja należy do państwa czy tą drogę robimy czy nie 
robimy. Ja dwa tygodnie na tej drodze pracowałem. Dziękuję bardzo. 

Do dyskusji na temat tej drogi włączyli się pan Arkadiusz Koza, pan Kazimierz Powietrzyński, 
pani Grażyna Wilińska i pani Skarbnik. 

Pan Jerzy Stempczyński zaproponował 5 minut przerwy.  

Po przerwie pani Skarbnik przedstawiła poszczególne paragrafy i rozkład funduszy na nich. 
Pani  Skarbnik wskazała iż Pani Przewodnicząca twierdzi ,że jako Urząd Miasta i Gminy nie 

oszczędzamy, a jeśli chodzi o rozmowy komórkowe miesięczne to pracowników Urzędu 

opiewają na kwotę 41,00 zł natomiast Pani Przewodniczącej to kwotę 118 zł za rozmowy. 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej odpowiedziała iż umowy na telefon komórkowy nie 

zawierała tylko  zawierał  Urząd Miasta i Gminy Chodecz. A jaką umowę sporządził to taką 

podpisał. Ponadto wskazała iż wykonując dużą liczbę telefonów to załatwia wiele spraw 

służbowych dla Urzędu Miasta i Gminy  Chodecz . A ponadto tyle błędów co Pani popełniła to 

aż strach powiedzieć . Po prostu błędy za błędami, Urząd aż kipi , ludzie przychodzą 

interwencje robią  dotyczące  strony finansowej , po prostu z Panią dyskutować nie będę. 

Jeżeli będzie potrzeba to komórkę mogę złożyć dziś i nawet zapłacić za tą komórkę . Pani 

uderzyła we mnie bo powiedziałam aby Panią obciążyć kosztami za wyjazdy, za obowiązki z  

których nie wywiązuje się Pani. To Pani Skarbnik bierze sześć tysięcy wypłaty, Pani jest 

Skarbnikiem tego Urzędu, tej Gminy a nikt więcej.  My jako Rada daliśmy Pani zaufanie a 

dzisiaj zgubiliśmy  do Pani zaufanie. Jeżeli chciała Pani wojny to proszę bardzo. Ja jako 

Przewodnicząca nie wywoływałam tej wojny. To Pani zawsze szukała w całym dziury . 

Pani Ewa Kwiatkowska wystąpiła z pytaniem czy jeżeli ewentualnie sesja zostałaby 
przełożona na następny lub inny dzień to czy będzie to miało wpływ na kontynuowanie 
inwestycji tej drogi, czy wiążą się za tym jakieś  terminy. 

Złożyła formalny wniosek o kontynuowanie sesji w przyszłym tygodniu.  



Pan Arkadiusz Koza zaproponował aby w sprawie przesunięcia pieniędzy z bieżącego 
utrzymania dróg na naprawę drogi wypowiedzieli się sołtysi obecni na sali.  

Radni znów wrócili do tematu nagród jubileuszowych. Głos zabierali: pani Grażyna Wilińska, 
pani Skarbnik, pani Przewodnicząca, pan Powietrzyński, pani Ewa Kwiatkowska, pan 
Burmistrz.  

Pani Skarbnik przedstawiła ile pieniędzy zostało wykorzystanych na bieżące utrzymanie dróg. 

Pan Powietrzyński przypomina, że w budżecie w 2011 roku przewidzianych środków było 
dużo mniej i one wystarczyły.  

Pan Arkadiusz Koza wycofał swój wniosek. 

Pani Grażyna Wilińska również wycofuje swój wniosek. 

Pani Ewa Kwiatkowska – jeżeli taka wola to można wycofać ten wniosek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zawnioskowała, aby w projekcie uchwały znalazły się zmiany 
dotyczące dofinansowania modernizacji drogi w Kromszewicach oraz pomoc publiczna, a 
pozostałe dokonać na  następnej sesji. Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek formalny o 
wycofanie z projektu uchwały i z uzasadnienia działu 756 i 900  i wpisać właściwe kwoty tak 
aby drogi przegłosować, nie robić pasów startowych z dróg tylko pełne odcinki  ponadto 
wskazała o  wycofanie uchwały o inkasentach i przełożenie tych tematów na najbliższe 
obrady sesji. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała zgłoszony wniosek o przegłosowanie, 
za – 13, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. 

Po przegłosowaniu wniosku  Pani Skarbnik  podała zmiany kwot do projektu uchwały w 
sprawie zmian do budżetu Miasta i Gminy Chodecz. Projekt uchwały  został przygotowany i 
przedłożony do odczytania projektu uchwały. 

Dyskusja zamknięta. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2013. 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. Za – głosowało 13, przeciw – 0, wstrzymało            
się – 0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż przedmiotowa uchwała,  zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2013,  Nr XXXII/169/13 
została podjęta. 

 
Ad. 7.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Krupa Błażej  zapytał się jak wygląda sytuacja z budynkiem po byłej mleczarni w Woli 
Adamowej. 
 



Odpowiedzi udzielił Burmistrz Chodcza wskazując iż jest wycena tego budynku na kwotę 
41.600,- zł. Można podejmować uchwałę przez Radę  o zakup tego obiektu bez przetargu lub 
z przetargiem.  
 
Koza Arkadiusz  - odbyły się trzy przetargi  na modernizację  obiektu  Urzędu Miasta i Gminy ,  
na ostatniej sesji  były zapytania o koszty dróg,  koszty inwestorskie tych dróg. P. Bontal 
powiedział iż jest po przetargu i może cenę  powiedzieć . Koszt inwestorski na modernizację 
budynku gminy  z cennikiem został zamieszczony w Internecie. To zostało opublikowane na 
BIP.  Kwoty są podane, nie wiadomo jakie są oferty, ale  wszystko zostało podane jak na 
talerzu. Tutaj trzeba cały czas siedzieć w Urzędzie i kontrolować. Pan winien tak zarządzać 
Urzędem aby takich sytuacji nie było. Spytał się czy ktoś może dać gwarancję, że oferent 
wcześniej nie znał cen na  wykonanie dróg. Nikt takiej gwarancji nie da. Może omyłkowo było 
to zamieszczone na bip. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała, to jest właśnie ta cisza, bo już nikt nie ma  siły 
cokolwiek powiedzieć. Opadają ręce  jak to wszystko jest wykonywane. Wydawane są 
potężne  pieniądze, które wydawane są bezcelowo. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa uważa, że można zyskać na cenie. 
 
Radna Wilińska Grażyna, ile środków otrzymamy z LGD „Ryby” na tą inwestycję. A 325 tys. 
mamy  w budżecie Gminy na remont obiektu . 
 
Burmistrz odpowiedział iż około 217 tys. otrzymamy.  
 
Radny Koza Arkadiusz – strona bip jest tak nieaktualna , że aż wstyd. Są informacje  z 2003 
roku.  Trzeba przyjrzeć się tej stronie i uaktualnić. Przeznaczane są pieniądze na aktualizację i 
co dalej? 
 
  
Ad. 8.   Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała pisma jakie wpłynęły do biura Rady Miejskiej. 
- dwa pisma od P. Grzanki – w sprawie oczyszczalni i drogi – pisma skierowano do Komisji 
Rewizyjnej. 
-  pismo P. E. Nowakowskiej i P. G. Stępczyńskiego – współwłaściciele działki – konflikt 
prawdopodobnie rozwiązany, 
-  sprawa P. Gralaka IMBISS – pismo skierowano do Komisji Rolnej która już rozpatrzyła to 
pismo, ponownie przekazano do Komisji Budżetowej i  Komisji Obywatelskiej. 
-  SKO we Włocławku udzieliło odpowiedzi – do rozpatrzenia według właściwości przez Radę 
Miejską. Poinformowała iż skarga zostanie skierowana do Komisji Rewizyjnej.  
-  pismo od Wojewody  w Bydgoszczy -  skarga jest bezzasadna, radna nie została 
pozbawiona mandatu. 
-  pismo od P. Świątka – skierowano do Komisji Obywatelskiej. 
 



P. Czerniak Dorota wskazała iż na targu mają sprzedający stać na placu a nie przy samej 
bramie. Może dojść do wypadku. Jest informacja podana , ale korzystający z targowiska nie 
szanują tego  ogłoszenia. Nie ma policji  na miejscu i panuje taka  samowola.  
 
Pani Barbara Krawiecka  pomimo że nie otrzymaliśmy dofinansowania na wyjazd do 
Ciechocinka to jednak  w Ciechocinku zostaliśmy docenieni za występy . Doceniono nas  z 
Warszawy i zaistnieje taka sprawa że nagrają Zespół Chodeczanki.  
Wskazała iż w przeszłości przy likwidacji szkoły podstawowej w Nowinach stawiała wniosek o 
przekształceniu tego budynku na dom pomocy społecznej. Dzisiaj jest wydawanych 150 tys. 
zł. bezpodstawnie na utrzymanie pensjonariuszy z terenu naszej Gminy w domach pomocy 
społecznej. A te pieniądze można byłoby przeznaczyć na utrzymanie naszego domu pomocy 
społecznej. Podobna sprawa była z Psarami z przeznaczeniem na Zielona Szkołę. Na każdym 
kroku widać niegospodarność. Wysprzedawany jest Gminny majątek a nie powiększamy 
jego. Mamy piękne tereny i nie przyciągamy turystów, nic nie robimy względem ich.   
Ponadto poprosiła o wyjaśnienie przez Pana Stempczyńskiego sprawy , że Pani Redaktor 
załatwiła pieniądze na reklamę śmieciową z której wydatkowano  7 tys. zł. Natomiast 
Fundusz przyznał nam 9 tys. zł. na reklamę. Skoro wydano 7  tys. zł to jeszcze 2 tys. 
pozostały.  
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż kwota 2 tys. zł. została przeznaczona na konkurs nagród 
związanych z ustawą śmieciową który zostanie przeprowadzony podczas Kupały. 
Ponadto Burmistrz odpowiedział iż co do tych dwóch szkół uchwały podejmowała Rada i taka 
decyzja zapadła. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się do P. Stempczyńskiego o wyjaśnienie sprawy 
zapłaty za plakaty. 
Radny  Stempczyński odpowiedział  iż przed posiedzeniem Komisji Obywatelskiej pojawiła się 
Pani Lewandowska Joanna , wskazała iż załatwiła pieniądze na reklamę śmieciową. 
Sporządziła plakaty za które pobrała pieniądze. 
 
Pan Janicki  Józef  przedstawiciel Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej – powiedział iż 
bractwo w czynie społecznym porządkujemy  wokół dębów wraz z mieszkańcami ze Zbijewa. 
Dalszej pomocy nie możemy się doprosić. Chwasty powyrastały bardzo wysokie a nawet 
wyższe od ludzi. Dwa tygodnie temu przyjechała do Zbijewa wycieczka z Boniewa a nawet z 
innych stron przyjeżdżają. Brak jest zainteresowania ze strony Urzędu co do utrzymania 
właściwego wizerunku Gminy.   
 
Burmistrz Chodcza  odpowiedział iż pracownicy interwencyjni przygotowywali teren na 
Kupałę  w amfiteatrze i nad jeziorem. Po niedzieli zostaną pracownicy skierowani  do Zbijewa 
na wykoszenie wyrostków drzew i chwastów. Zostało ustalone co kto ma wykonywać. Pan 
Kuciński wykasza chwasty kosiarką. 
 
Pan Małecki przedstawiciel OSP Chodecz – powiedział, skoro jest mowa o wizerunku to jest 
bardzo ważny wizerunek nie tylko z zewnątrz  ale przede wszystkim wewnątrz  budynku 
Urzędu, wskazał aby w środku budynku byli właściwi urzędnicy, bo jak się okazuje to  Pani 
Skarbnik nie umie dobrze budżetu obliczyć, że Pan Burmistrz  słabo działa, aby właściwie 
działał.  Bo to nie ważne jak budynek wygląda tylko co jest w środku. W środku musi być 
właściwość. 



 
Pani Barbara Krawiecka wskazała aby dożynki odbyły się na stadionie miejskim w Chodczu 
zwróciła się do Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej. 
Przewodnicząca Rady odpowiedziała iż tą sprawę będzie rozpatrywała Komisja Rady i 
weźmie sugestię pod uwagę. 
 
Sołtys  Bagiński Zbigniew  poruszył sprawę remontu dróg gruntowych, chodzi o modernizację 
dróg na Gawinie. Tyle lat koło Pana Mikołajczyka nie przeszła równiarka, sam wykonuje 
.Następna sprawa to gruz  który miał być przywieziony na te najgorsze odcinki dróg, okazało 
się że sołectwo otrzymało jeden zestaw, a po innych sołectwach  nawieziono nawet 5 
zestawów. Jeżeli ma być jednakowo wszędzie to niech tak pozostanie. Jak można robić takie 
niewłaściwości.  Jak można robić tak niesprawiedliwie. Przywiozę radnych i niech zobaczą jak 
te drogi wyglądają. 
 
Pan Janicki Józef – obiekt po byłym Klubie na ul. Ogrodowej  jest  niezabezpieczony i może 
Stanowic zagrożenie dla osób które schodzą nad jezioro oraz dla młodzieży  która lubi tam 
przebywać. Może dojść nawet do spalenia. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła  Burmistrza Chodcza o zabezpieczenie tego obiektu. 
 
Ad. 9.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu po wyczerpaniu głosów w dyskusji powiedziała 
„zamykam obrady dzisiejszej XXXII sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 
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